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Kungl. Maj:ts nådiga skrifvelse till Riksdagen angående fråga om 
anslag för provisorisk utvidgning af tekniska högskolan; 
gifven Stockholms slott den 15 april 1910.

Under åberopande af bilagda utdrag af protokollet öfver ecklesiastik
ärenden för denna dag vill Kungl. Maj:t härmed gifva Riksdagen tillkänna, 
att väckt fråga om anslag på extra stat för år 1911 för beredande af 
möjlighet att i första åt delningen af tekniska högskolan intaga ett ökadt 
antal nya elever ej från Kungl. Maj:ts sida föranleder vidare åtgärd, i 
följd hvaraf medel för ändamålet ej behöfva å sagda stat beräknas.

De till ärendet hörande handlingar skola tillhandahållas Riksdagens 
vederbörande utskott; och Kungl. Maj:t förblifver Riksdagen med all kunglig 
nåd och ynnest städse välbevågen.

Under Hans Maj:ts
Min Allernådigste Konungs och Herres frånvaro:

GUSTAF ADOLF.
P. E. Lindström.
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Utdrag af protokollet öfver ecklesiastikärenden, hållet inför Hans 
Kungl. Höghet Kronprinsen-Regenten i statsrådet å Stock
holms slott den 15 april 1910.

Närvarande:

Hans excellens herr statsministern Lindman,
Hans excellens herr ministern för utrikes ärendena grefve Taube, 
Statsråden: Petersson,

Hederstierna,
SwARTZ,
grefve Hamiltqn, 
grefve Ehrensvärd,
Malm,
Lindström,
Nyländer, 
von Sydow.

Föredragande departementschefen, statsrådet Lindström yttrade här
efter:

Aansifaggförm »På sä'^' .Po vid underdånig anmälan den 14 januari 1910 af anslags- 
provisorisk behofven under riksstatens åttonde hufvudtitel i punkten 108 anförde fann 

ukBirt«”Sögfja£ staf sfinansiella skäl förhindrad att föreslå framläggande af pro-
akoian. position för 1910 års Riksdag rörande den sväfvande frågan om eu genom

gripande omorganisation af tekniska högskolan och ett med denna fråga 
förknippadt nybyggnadsförslag. Såsom af mitt yttrande under nyssnämnda 
punkt närmare framgår syntes det dock föreligga ett behof af ökadt ut-
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rymme vid högskolan i syfte att bereda plats för ett större antal elever i 
dess första årsafdelning än som dittills kunnat mottagas.

På grund däraf hade jag låtit sakkunniga personer utföra eu approxi
mativ beräkning af de kostnader, som skulle vara behöfliga för att genom 
tillfälligt förhyrande af lokaler och förstärkande af lärarkrafterna försätta 
tekniska högskolan i tillfälle att, med oförändrade läroplaner, mottaga, ut
öfver nuvarande antalet 125, ytterligare 35 elever årligen i första avdel
ningen.

En fullt färdig utredning i ärendet förelåg ej den 14 januari 1910, 
men jag ansåg mig dock kunna och böra tillstyrka Kungl. Maj:t att före
slå Riksdagen att för beredande af möjlighet att i första afdelningen af 
högskolan intaga ett ökadt antal nya elever på extra stat för år 1911 
beräkna ett belopp af 52,000 kronor.

Framställning i enlighet härmed gjordes i statsverkspropositionen. 
Frågan har dock nu kommit i det skick, att jag finner mig ej böra vid
hålla tanken på den utväg till utvidgning af högskolans undervisning, som 
de sakkunniges förslag innebar.

Det af de sakkunnige, bland hvilka högskolans rektor befann sig, 
utarbetade förslaget har nämligen vid sammanträde med högskolans lärar
kollegium den 31 januari 1910 icke vunnit önskvärdt understöd. Tvärtom 
har lärarkollegiet uttryckligen och enhälligt förklarat sig icke våga taga på 
sitt ansvar att tillstyrka den föreslagna provisoriska anordningen. Och då 
styrelsen för högskolan den 11 februari 1910 handlade ifrågavarande ärende, 
förklarade sig densamma instämma i framkomna tvifvelsmål rörande värdet 
af den ifrågasatta provisoriska utvidgningen. I sakernas dåvarande läge 
ansåge sig styrelsen det oaktadt icke böra afstyrka en sådan utvidgning, 
detta dock under den bestämda förutsättningen, att en tidsenlig omorga
nisation och utrustning af högskolan icke därigenom fördröjdes.

Styrelsens beslut härutinnan — hvilket i ock för sig ingalunda kan 
anses stärka det framlagda förslaget — fattades för öfrigt med tre röster 
mot tre, hvilka hyllade den meningen, att styrelsen bort afstyrka förslaget.

Under nu af mig omförmälda oförutsedda förhållanden finner jag mig 
icke kunna vidhålla min tanke att för Kungl. Maj:t framlägga förslag om 
den ifrågasatta provisoriska utvidgningen af högskolan.

Jag hemställer förty, att Kungl. Maj:t täcktes gifva Riksdagen till
känna, att frågan om anslag på extra stat för år 1911 för beredande 
af möjlighet att i första afdelningen af tekniska högskolan intaga ett 
ökadt antal nya elever ej från Kungl. Maj:ts sida föranleder vidare åtgärd, 
i följd hvaraf medel för ändamålet ej behöfva å sagda stat beräknas.»
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Hvad föredragande departementschefen sålunda hem
ställt behagade Hans Kungl. Höghet Kronprinsen-Regen- 
ten, på tillstyrkan af statsrådets öfriga ledamöter, i 
nåder bifalla; och skulle nådig skrifvelse aflåtas till Riks
dagen af den lydelse, bilaga vid detta protokoll utvisar.

Ur protokollet:
Ernst Törnell.
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